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Rusza rozbudowa Puławskiej
\\\ PIASECZNO

Za kilka dni rozpoczną się 
prace przy poszerzaniu DK79 
w Piasecznie. Ulica Puławska 
na odcinku od ul. Energetycznej 
do ul. Syrenki zyska po jednym 
pasie. 

P lanowana od kilku lat inwestycja, 
która ma dostosować „wąskie gar-

dło” Puławskiej na odcinku między La-
miną a ul. Energetyczną do biegnącej 
dalej w kierunku Warszawy trzypas-
mowej ulicy, w końcu ma się rozpo-
cząć. Zwężenie drogi na tym odcinku 
powoduje spore korki, zwłaszcza w 
godzinach szczytu. W związku z po-
trzebą poszerzenia drogi w 2019 roku 
przebudowany został wiadukt tzw. linii 
siekierkowskiej. Stary filar kolejowego 
mostu, stojący między nitkami obu jezd-

ni, uniemożliwiał bowiem rozbudowę 
pasa drogowego.

Pod koniec wakacji Generalna Dy-
rekcja Dróg Krajowych i Autostrad wy-
łoniła wykonawcę inwestycji. Umowa 

została podpisana 30 sierpnia. Wartość 
kontraktu to blisko 9 mln zł. Prace mają 
potrwać do 9 miesięcy, przy czym do 
czasu realizacji nie wlicza się przerw 
zimowych od 16 grudnia do 15 marca. 

Prace powinny rozpocząć się 4 października
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Po zamknięciu kina w 2004 r. szyld zdobił wejście jeszcze przez jakiś czas

Tu zaszła zmiana 
– kino Mewa
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\\\ POWIAT

Rada Powiatu Piaseczyńskiego 
wyróżniła zasłużonych  
dla lokalnej społeczności. 

O dznaka Honorowa Powiatu Pia-
seczyńskiego od 2013 roku jest 

przyznawana osobom i organizacjom 
szczególnie zasłużonym na polu samo-
rządowym, społecznym, edukcyjno-
-kulturalnym czy gospodarczym. 

W tym roku odznaki przyznano: 
historykom Ewie i Włodzimierzowi 
Bagieńskim, autorom licznych publi-
kacji na temat historii Piaseczna, Góry 
Kalwarii i okolicznych miejscowości; 
Władysławowi Sieradzkiemu – prze-
wodniczącemu Koła im. por. „Antka” 
Związku Żołnierzy NSZ, inicjatorowi 
i realizatorowi upamiętnienia walk 
Samodzielnego Batalionu im. Bryga-
diera Mączyńskiego NSZ; Magdalenie 
Rejnowicz-Rydzewskiej – założycielce 
zespołu muzycznego Sąsiedzi ze Stefa-
nowa, współzałożycielce Stowarzysze-

nia Niezapomniane Melodie i inicjator-
ce powstania Lesznowolskiej Orkiestry 
Symfonicznej; Edycie Banasiewicz – 
koordynatorce Bazy Wolontariatu Po-
wiatu Piaseczyńskiego i sekretarzowi 
Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych; Danucie Świetlik 
– wieloletniej dyrektor Powiatowego 
Urzędu Pracy w Piasecznie; Izabeli 
Banasiak-Matusik – sołtys Czachówka 
i członkini Stowarzyszenia Mieszkań-
ców Sołectwa Czachówek; Grzegorzowi 
Rowińskiemu – działaczowi na rzecz 

dzieci i młodzieży, współpracującemu 
ze Specjalnym Ośrodkiem Szkolno-
-Wychowawczym w Piasecznie, Domem 
Dziecka w Konstancinie-Jeziornie, Do-
mami Dzieci w Pęcherach czy Stowarzy-
szeniem Dobra Wola; Teresie Korczak 
– wieloletniej dyrektor Zespołu Szkół 
Zawodowych im. ppor. Emilii Gierczak 
w Górze Kalwarii; Małgorzacie Sztu-
romskiej – autorce cyklu artykułów o 
historii Piaseczna i innych miejscowości 
powiatu piaseczyńskiego. 

Pośmiertnie wyróżnienie otrzymał 
Władysław Machnowski, założyciel oraz 
główny trener UKS OSiR Góra Kalwaria, 
wieloletni działacz sportowy.

Odznakę Honorową Powiatu Pia-
seczyńskiego otrzymały również: 
Piaseczyńsko-Grójeckie Towarzystwo 
Kolei Wąskotorowej, Akcja Katolicka w 
Piasecznie oraz Biblioteka Publiczna w 
Piasecznie. 

Odznaczenia zostaną wręczone na 
uroczystej gali. 

Karolina Hofman 

\\\ PIASECZNO

Gmina rozszerzyła Strefę 
Płatnego Parkowania o kolejne 
ulice. Jednocześnie pojawiły się 
zmiany w regulaminie płatnych 
parkingów. 

N iedawno weszła w życie uchwa-
ła rozszerzająca Strefę Płatnego 

Parkowania w mieście. SPP objęła teraz 
również ulice Ludową i Fabryczną. Za 
podstój powyżej 45 minut zapłacimy 
już także na ul. Julianowskiej, w okolicy 
cmentarza komunalnego. 

To nie koniec parkingowych rewo-
lucji. W kolejnym etapie Strefa Płatnego 
Parkowania powiększy się o kolejne uli-
ce. Tym razem będzie to ciąg ulic Kiliń-
skiego, Sierakowskiego i Warszawskiej. 
SPP obejmie również dotychczas bez-
płatny parking przy kościele św. Anny.  
Zainstalowano już parkomaty, na razie 
jednak nie będą one uruchamiane. – Na 
podstawie dotychczasowego doświad-
czenia z piaseczyńskiej strefy płatnego 
parkowania wiemy, że można osiągnąć 
poziom rotacji pojazdów na miejscach 
postojowych w wysokości od 8 do 10 
pojazdów na jednym miejscu w ciągu 10 
godzin funkcjonowania strefy – czytamy 
w uzasadnieniu uchwały rozszerzającej 
Strefę Płatnego Parkowania. 

Magistrat przymierza się także 
do uruchomienia Systemu Miejskich 
Płatnych Parkingów. Na istniejących 
placach, m.in. przy ul. Sierakowskiego, 
Nadarzyńskiej czy przy komendzie 
policji, system opłat będzie inny. W 
przeciwieństwie do Strefy Płatnego 
Parkowania opłata będzie tu naliczana 
od pierwszej minuty. Wyjątkiem będzie 

parking przy ul. Puławskiej 5, gdzie z 
uwagi na bliskie sąsiedztwo sklepów i 
przychodni nadal będzie możliwy bez-
płatny postój do 45 minut. Na Miejskich 
Płatnych Parkingach pierwsza godzina 
postoju będzie kosztować 3 zł (opłata 

minimalna), druga – 3,5 zł, trzecia – 4 
zł. Koszt dziennego biletu będzie wy-
nosić 10 zł, zaś tygodniowego – 40 zł. 
Miesięczny abonament to koszt w wy-
sokości 100 zł, przy czym posiadacze 
Piaseczyńskiej Karty Mieszkańca mogą 
liczyć na 20-procentową zniżkę. 

Pierwotnie opłaty na parkingach 
miały obowiązywać w dni robocze od 
godz. 8.00 do 22.00. Pojawiały się jed-

nak głosy, że wprowadzenie na parkin-
gach innych godzin niż w Strefie Płat-
nego Parkowania (tu miejsca są płatne 
do godz. 18.00) będzie prowadzić do 
nieporozumień. Dodatkowo istniała 
obawa o bezpieczeństwo kontrolerów, 
którzy musieliby patrolować parkingi 
wieczorami. Ostatecznie więc zapadła 
decyzja o skróceniu godzin funkcjono-
wania MPP. Podobnie jak w przypadku 
Strefy Płatnego Parkowania, za postój 
na miejskim parkingu będziemy płacić 
od poniedziałku do piątku w godz. 8.00-
18.00. To również dobra wiadomość dla 
okolicznych mieszkańców, którzy wie-
czorem będą mogli bezpłatnie zapar-
kować swoje auta. 

Jak poinformował nas burmistrz 
Daniel Putkiewicz, opłaty w rozszerzo-
nej Strefie Płatnego Parkowania mają 
zacząć obowiązywać od 4 października. 
System Miejskich Parkingów Płatnych 
zostanie uruchomiony nieco później, 
najwcześniej w połowie miesiąca.

Karolina Hofman 

Całość inwestycji powinna się jednak 
zakończyć najpóźniej za rok. 

– W ramach przebudowy odcinka 
DK79 na długości ok. 350 m droga zo-
stanie poszerzona do 3 pasów ruchu 
na każdej jezdni. Ponadto wybudowa-
ne zostaną chodniki, ścieżki rowero-
we. Przebudowana zostanie istniejąca 
droga serwisowa, elektroenergetyka, 

oświetlenie oraz system odwodnienia 
– informuje GDDKiA.

W tym roku wykonawca planuje 
prowadzić prace na jezdni w kierunku 
Piaseczna, natomiast po przerwie zimo-
wej, tj. po 15 marca 2022 r., prace będą 
prowadzone na jezdni w kierunku War-

szawy. Inwestor podkreśla jednak, że 
prowadzenie prac zależeć będzie rów-
nież od warunków atmosferycznych. 

– Wykonawca powinien wejść na 
plac budowy z końcem września – po-
wiedziała nam rzecznik warszawskiego 
oddziału GDDKiA. – Nastąpi to gdy tyl-
ko zostanie zatwierdzona organizacja 
ruchu. 

Jak informuje Urząd Gminy w Pia-
secznie prace ruszą 4 października.

Z pewnością w najbliższych miesią-
cach trzeba się liczyć z utrudnieniami 
i czasowym zwężaniem istniejących 
pasów ruchu.

Agnieszka Maj

Zasłużeni uhonorowani

Parkowanie płatne, ale jednolite Rusza rozbudowa 
Puławskiej

Wyróżnienia są przyznawane
od 2013 roku 

Za darmo będziemy mogli zaparkować w dni robocze po godz. 18.00  
i w weekendy
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Magistrat przymierza się 
także do uruchomienia 

Systemu Miejskich 
Płatnych Parkingów

W pierwszej kolejności prace mają być realizowane na nitce prowadzącej  
do Piaseczna

dokończenie ze str. 1
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\\\ WILANÓW

Projekt budowy gazociągu 
prowadzącego z Gassów do EC 
Siekierki budzi kontrowersje. 
Okazuje się, że instalacja 
ma przebiegać przez cenne 
przyrodniczo tereny, m.in. 
rezerwatu Morysin. 

O planach budowy nitki gazociągu 
pisaliśmy już wielokrotnie. PGNiG 

chce doprowadzić gaz do warszawskiej 
elektrociepłowni, co pozwoli Siekier-
kom na przejście z ogrzewania wę-
glowego na gazowe.  Aktualnie trwają 
prace nad koncepcją przebiegu projek-
towanego gazociągu. 

Przedstawione przez projektantów 
plany wywołały oburzenie mieszkań-
ców i samorządowców Wilanowa. Oka-
zuje się bowiem, że koncepcja zakłada 
poprowadzenie instalacji m.in. przez 
rezerwat Morysin i pod Jeziorkiem Po-
wsinkowskim. 

Co ciekawe, budowa gazociągu do 
EC Siekierki była planowana już prze-
szło 20 lat temu. Już wówczas władze 
Wilanowa uwzględniły tę inwestycję w 
miejscowych planach zagospodarowa-
nia. Wzdłuż Wału Zawadowskiego wy-
tyczono tereny, przez które miała prze-
biegać instalacja. Tymczasem inwestor 
zdecydował się pociągnąć gazociąg inną 
trasą. Powodem takiej decyzji ma być 
kolizja z istniejącymi zabudowaniami, 
m.in. szklarnią czy kortem tenisowym. 

Jednocześnie PGNiG i przedstawiciele 
projektanta zapewniają, że inwestycja 
nie spowoduje ingerencji w tereny przy-
rodnicze. 

– Bezwykopowo będziemy układać 
gazociąg pod południową obwodnicą, 
podobnie pod ul. Vogla. Nie trzeba bę-
dzie wycinać alei drzew wzdłuż tej ulicy. 
Cały rezerwat Morysin przekroczymy 
też bezwykopowo, pod ziemią – tłuma-
czył na spotkaniu z władzami Wilanowa 
Michał Bogucki z firmy  ILF Consulting 
Engineers Polska, projektującej insta-
lację. 

PGNiG deklaruje otwartość na dal-
sze rozmowy z mieszkańcami i samo-
rządami. Ostateczny przebieg gazociągu 
pozostaje więc jeszcze kwestią otwartą. 

Karolina Hofman 

Gaz w rezerwacie? 
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\\\ PIASECZNO

Mieszkańcy z niecierpliwością 
czekają na koniec remontu 
ul. Dworcowej. Termin 
zakończenia prac był już 
kilkakrotnie zmieniany. Kiedy 
możemy spodziewać się 
otwarcia drogi? 

O d kilku lat gmina remontuje ul. 
Dworcową. Prace przebiegają 

etapami. W pierwszej kolejności prze-
budowano skrzyżowanie przy Starej 
Mleczarni, następnie ruszyły prace na 
odcinku od ul. Jana Pawła II do ul. Na-
darzyńskiej. Obecnie trwa przebudowa 
dalszego fragmentu, do al. Lotników. W 
międzyczasie gmina poprawiła także 
nawierzchnię na ul. Towarowej, którą 
obecnie prowadzi objazd zamkniętego 
odcinka Dworcowej. 

Zakres trwających prac jest dość ob-
szerny. Po przebudowie ulica ma zyskać 
nową nawierzchnię. Dodatkowo po obu 
stronach pojawią się nowe chodniki, a 
po stronie zachodniej również ścieżka 
rowerowa. Istotnym elementem inwe-
stycji jest budowa kanalizacji deszczo-
wej. O tym, jak potrzebne jest prawidło-
we odwodnienie drogi, mogliśmy prze-
konać się w lipcu, gdy gwałtowne ulewy 
spowodowały poważne podtopienia. 

\\\   Mieszkańcy czekają
Część mieszkańców jest już ziry-

towana trwającym remontem. – Od 
dwóch lat Dworcowa jest praktycznie 
nieprzejezdna. Rozkopią kawałek, ot-
worzą i za moment zamykają następny 
kawałek. – denerwuje się nasz czytelnik, 
pan Maciej. 

Mieszkańców dodatkowo drażni 
fakt, że termin zakończenia prac był 
już kilkakrotnie przekładany. Zgodnie 
z umową wykonawca ma czas prawie 
do końca roku. Dotychczas padło już 

jednak kilka deklaracji na temat otwar-
cia drogi dla ruchu. W czerwcu, jeszcze 
przed rozpoczęciem prac, magistrat 
informował, że ul. Dworcowa ma być 
przejezdna od połowy sierpnia. W 
sierpniu z kolei pojawiła się informacja, 
że wyremontowaną jezdnią pojedziemy 
na przełomie września i października. 
Teraz padł nowy termin. 

– Trwają prace energetyczne na 
odcinku od ul. Saperów do al. Lotni-
ków. Jak tylko się zakończą, będziemy 
mogli kontynuować budowę drogi. Do 
końca października droga powinna być 
przejezdna – informuje wiceburmistrz 
Robert Widz. 

Czy uda się dotrzymać tego termi-
nu? Wiele będzie zależało od pogody. 
Już latem bowiem intensywne opady 
utrudniały zadanie i wymuszały prze-
rwy w prowadzeniu prac. 

\\\   Ostatnia prosta
Zakończenie prac na odcinku mię-

dzy ul. Nadarzyńską i al. Lotników to 
jednak jeszcze nie koniec zmian, jakie 
czekają ulicę Dworcową. Na remont 

czeka bowiem jej ostatni fragment – od 
al. Lotników do skrzyżowania z ul. Sien-
kiewicza. Tu jednak prace nie rozpoczną 
się tak prędko. W Wieloletniej Progno-
zie Finansowej zaplanowano inwesty-
cję na 2023 rok. Jednocześnie jednak 
trwają prace nad miejscowym planem 
zagospodarowania dla tych terenów. 
Dodatkowo planowana jest przebu-
dowa ul. Sienkiewicza na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Wojska Polskiego do 
przecięcia z ul. Pomorską. Nie można 
więc wykluczyć, że ostatni odcinek ul. 
Dworcowej zostanie wyremontowany 
dopiero za kilka lat. 

Karolina Hofman 

Dworcowa za miesiąc?

PGNiG deklaruje otwartość  
na dalsze rozmowy z mieszkańcami  
i samorządami

Nawierzchnia ul. Dworcowej jest już utwardzona, ale nie ma jeszcze warstwy 
ścieralnej 
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\\\  UROCZYSTE 
PODZIĘKOWANIA            
Podczas ostatniej sesji po-
wiatowi radni uroczyście 
pożegnali dyrektor Powia-
towego Urzędu Pracy Da-
nutę Świetlik oraz dyrektor 
Zespołu Szkół nr 2 Małgo-
rzatę Łukasiak-Zamoyską. 
Danuta Świetlik pracowała 
w PUP 30 lat. Przez ten czas była świadkiem gwałtownych przemian na rynku 
pracy – od transformacji, przez największy w historii III RP kryzys bezrobocia, po 
pandemię koronawirusa. – Pani Danuta potrafiła przez te 30 lat dostosowywać się 
do tak skrajnych sytuacji na rynku pracy, potrafiła prowadzić urząd tak, żeby ten 
był dostosowany do naszych mieszkańców. Robiła to z sercem i zaangażowaniem, 
dlatego wszyscy jesteśmy jej za te trzy dekady pracy bardzo wdzięczni – opisują 
przedstawiciele starostwa. Teraz przyszedł czas na zasłużony odpoczynek. 
Na emeryturę przeszła również Małgorzata Łukasiak-Zamoyska, wieloletnia dy-
rektor „Platerówki”, czyli Zespołu Szkół nr 2. Pani Małgorzata kierowała placówką 
od 2002 roku. W tym czasie szkoła była kilkakrotnie rozbudowywana, powstawały 
tu nowe kierunki kształcenia. – Pani dyrektor stworzyła doskonałe  warunki do 
rozwijania młodzieńczych talentów i pasji, stale dbała o wysoki poziom nauczania 
i podnoszenie kwalifikacji grona pedagogicznego – nie kryją wdzięczności władze 
powiatu.
Okazja, by godnie podziękować obu dyrektorkom za ich pracę, nadarzyła się pod-
czas ostatniej sesji Rady Powiatu. Podczas uroczystego pożegnania nie zabrakło 
kwiatów, upominków i – rzecz jasna – tortu. 
Powiatowym Urzędem Pracy będzie teraz kierować Krystyna Zwolińska, która 
wcześniej piastowała stanowisko wicedyrektora. Obowiązki dyrektora ZS nr 2 pełni 
zaś obecnie Małgorzata Mardas. 

\\\ PIASECZNO
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\\\ LESZNOWOLA

Przedszkole w Wólce 
Kosowskiej zostało wyróżnione 
w jubileuszowym konkursie 
„Modernizacja Roku & Budowa 
XXI wieku”.

O gólnopolski Konkurs „Moderni-
zacja Roku & Budowa XXI wieku” 

odbył się w tym roku po raz 25. Dedy-

kowany inwestorom, wykonawcom i 
projektantom konkurs ma na celu wy-
łonienie i promocję wyróżniających 
się inwestycji, zarówno modernizacyj-
nych jak i nowo wybudowanych. Jury 
bierze pod uwagę poziom rozwiązań 
architektonicznych i urbanistycznych, 
funkcjonalność obiektów, zastosowa-
nie nowoczesnych rozwiązań, jakość 
stosowanych materiałów oraz dosto-
sowanie do potrzeb osób z ograniczoną 
sprawnością. W tegorocznej edycji kon-
kursu wzięły udział 470 inwestycje z 
całej Polski, a 87 z nich zakwalifikowało 
się do finału. W gronie Finalistów XXV 
Edycji Jubileuszowej konkursu znalazły 
się dwie inwestycje oświatowe gminy 
Lesznowola zakończone w roku 2020. 

Ostatecznie Gminne Przedszkole w 
Wólce Kosowskiej zdobyło wyróżnie-
nie w kategorii obiekty edukacji i szkol-
nictwa. Uroczyste wręczenie nagród i 
wyróżnień odbyło się 22 września na 
Zamku Królewskim. W imieniu gminy 
odebrali ją sekretarz gminy Jan Wyso-
kiński oraz dyrektor Zespołu Obsługi 
Placówek Oświatowych Jacek Bulak. 

Gminne Przedszkole w Wólce Ko-
sowskiej oddano do użytku we wrześ-

niu 2020 roku. Budynek ma blisko 2 tys. 
m2 powierzchni, znajduje się w nim 8 
oddziałów przedszkolnych z osobnymi 
zapleczami szatniowymi i sanitarnymi, 
kuchnia przystosowana do wydawania 
200 posiłków oraz sala integracji spo-
łecznej wraz z zapleczem. Całkowity 
koszt budowy wraz z wyposażeniem 
wyniósł ponad 11,6 mln zł. 

Wyróżnienie w konkursie „Moder-
nizacja Roku & Budowa XXI w.” otrzy-
mali także projektant i wykonawca tej 
inwestycji, czyli DEEM Przedsiębior-
stwo Projektowo-Wykonawcze Anna 
Dziuba-Jaglińska z Wiktorowa oraz Eko-
-Invest Sp. z o.o. z Kielc.

Agnieszka Maj

Budowa XXI wieku

Kolorowe przedszkole zostało docenione przez specjalistów zasiadających  
w konkursowym jury
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W Bibliotece Publicznej  
w Piasecznie powstanie Strefa 
Odkrywania, Wyobraźni  
i Aktywności SOWA.  

S OWA to inicjatywa Centrum Nauki 
Kopernik i Ministerstwa Edukacji 

i Nauki, która ma na celu rozwijać za-
angażowanie w naukę. Dzięki powsta-
jącym w jej ramach miniaturowym 
centrom młodzież ma okazję prze-
konać się, że nauka nie jest zbiorem 
suchych faktów, tylko sposobem zdo-
bywania wiedzy, poznawania świata 
(i nie tylko). SOWA pokazuje również, 
że nauka stanowi istotną część naszej 
 kultury. 

– Strefy Odkrywania, Wyobraźni i 
Aktywności powstaną przy działających 
już instytucjach, takich jak domy kul-
tury, biblioteki, muzea. Będą czerpać z 
najlepszych doświadczeń edukacyjnych 
i wystawienniczych Kopernika. Każda 

SOWA zostanie nieodpłatnie wyposa-
żona w wystawę (15-18 eksponatów), 
zestawy do prowadzenia warsztatów 
edukacyjnych oraz pakiet programów 
edukacyjnych, przygotowanych przez 
Centrum Nauki Kopernik – opisuje 
CNK. Pilotażowa SOWA pojawiła się już 

w Piotrkowie Trybunalskim. W najbliż-
szym czasie będą powstawać kolejne. 
Jedna z nich pojawi się również w Pia-
secznie. 

W ramach programu SOWA w Bi-
bliotece Publicznej w Piasecznie pojawi 
się kilkanaście interaktywnych ekspo-
natów, dających możliwość samodziel-
nego przeprowadzania eksperymen-
tów. Elementem SOWY będzie także 
„Majsternia”, w której odwiedzający 
będą mogli samodzielnie lub grupowo 
podejmować wyzwania logiczne, kon-
struktorskie czy inżynieryjne. Uczest-
nicy otrzymają instrukcje i materiały 
do wykonania zadań (np. „skonstruuj 
zamek do drzwi” czy „zagraj na kielisz-
kach”).  

– Już od stycznia 2022 roku zacznie-
my wyposażać nasze przestrzenie w 
nowoczesne urządzenia edukacyjne – 
mówi dyrektor Biblioteki Publicznej w 
Piasecznie Łukasz Załęski. 

Karolina Hofman 

SOWA w bibliotece

W Strefie pojawi się kilkanaście  
eksponatów do samodzielnego  
eksperymentowania
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\\\ FESTIWAL IM. WITOLDA MALISZEWSKIEGO           
Przed nami trzecia edycja Festiwalu im. Witolda Maliszewskiego. Cztery 
koncerty festiwalowe to prawdziwa gratka do wielbicieli muzyki klasycznej. 
Od ponad dwudziestu lat Centrum Kultury w Piasecznie organizuje cykl koncertów 
muzyki klasycznej w kościołach dekanatu piaseczyńskiego. Koncertom towarzyszą 
prelekcje z historii. W 2019 roku, z inicjatywy muzyków z Cameraty Vistuli, festiwal 
zyskał patrona – Witolda Maliszewskiego, wybitnego kompozytora, mieszkańca 
gminy Piaseczno. 
Festiwal otrzymał nagrodę „Perły Mazowsza” w kategorii Perły Kultury za rok 
2020.  Ideą naczelną cyklu jest wykonanie odkrytej po wielu latach znakomitej 
muzyki patrona festiwalu, który mieszkał, tworzył i zmarł w Piasecznie, a także 
zaprezentowanie jej na tle kompozycji innych twórców. W tym roku wydarzenie 
jest współfinansowane z budżetu samorządu województwa mazowieckiego. 

PROGRAM III FESTIWALU IM. WITOLDA MALISZEWSKIEGO
3 października, godz. 19.00 – Koncert Chopinowski – Karol Radziwonowicz, 
Warsaw String Ensemble; Koncert f-moll op. 21, Andante spianato i Wielki Polonez 
Es-dur op. 22
Głosków, Kościół pw. MB Wspomożenia Wiernych ul. Millenium 13
17 października, godz. 19.00 – POLSKA MUZYKA CHÓRALNA – Chór Akademicki 
Szkoły Głównej Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie; Witold Maliszewski, Feliks 
Nowowiejski, Mikołaj Zieleński, Grzegorz Gerwazy Gorczycki
Piaseczno, Kościół pw. MB Różańcowej ul. Słowicza 1
24 października, godz. 19.30 – ORATIO DOMINICA – dzieła wszystkie Cypriana 
Bazylika; GS Ansamblis, Jerycho, Morgaine Ensemble
Zalesie Dolne, Kościół pw. NMP Wspomożenia Wiernych, ul. Modrzewiowa 2
7 listopada, godz. 17.00
K.A. Kulka, Anna Wróbel, Camerata Vistula; I.F. Dobrzyński – sekstet Es-dur,  
W. Maliszewski – suita na wiolonczelę i smyczki
Góra Kalwaria, Ośrodek Kultury ul. por. Jana Białka 9

\\\ PIASECZNO
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\\\ GÓRA KALWARIA

Już niebawem ruszy 
przebudowa głównych arterii 
w Górze Kalwarii. Remonty 
mają się zakończyć wiosną 
przyszłego roku.  

P o wybudowaniu obwodnicy ruch 
na głównych ulicach Góry Kalwarii 

zdecydowanie się zmniejszył. Jednak 
stan dróg w mieście zdecydowanie 
odbiega od ideału. Lata intensywnej 
eksploatacji sprawiły, że nawierzchnia 
ulic Dominikańskiej i Pijarskiej jest nie-
równa i podziurawiona. W złej kondycji 
są także ul. Puławska oraz „stara” DK50 
od Marianek do mostu na Wiśle. 

Wszystko wskazuje jednak na to, 
że już niebawem ta sytuacja ulegnie 
zmianie. Generalna Dyrekcja Dróg Kra-
jowych i Autostrad szykuje się bowiem 
do generalnego remontu dróg w Górze 
Kalwarii. W ubiegłym tygodniu w Urzę-
dzie Gminy przedstawiciele GDDKiA 
spotkali się z wyłonionym w przetar-
gu wykonawcą, firmą PHU Towemo z 
Otwocka. Podczas spotkania burmistrz 
Góry Kalwarii nie ukrywał, że zależy mu 
na tym, by podczas inwestycji uwzględ-
nione zostały uwagi samorządu. Istotna 
będzie także koordynacja prac tak, by 
nie było potrzeby całkowitego zamy-
kania ulic. 

–  Przebudowa trzykilometrowego 
odcinka dróg w mieście będzie wisien-
ką na torcie. Dziękuję mieszkańcom za 
cierpliwość i przepraszam, że tak długo 
to trwało, ale wcześniej w głównych 
ulicach miasta musieliśmy wykonać 
szereg skomplikowanych i czasochłon-

nych prac. Wybudowaliśmy od nowa 
kanalizację sanitarną i osobną desz-
czową, magistralę wodociągową, sieć 
światłowodową do kamer monitoringu 
oraz ukryliśmy pod ziemią kable ener-
getyczne, co pozwoliło na postawienie 
nowych, stylowych latarni – mówi bur-
mistrz Góry Kalwarii Arkadiusz Strzy-
żewski. 

Przygotowania do inwestycji już 
trwają. Wykonawca pracuje nad wdro-
żeniem tymczasowej organizacji ruchu. 
Same prace mają ruszyć w połowie paź-
dziernika. 

Na pierwszy ogień pójdzie ul. 
Puławska. Wykonawca wymieni na-
wierzchnię drogi na odcinku od wę-
zła Kąty do skrzyżowania z ul. Tęczo-

wą w Mikówcu. Jeszcze w tym roku 
nowy asfalt ma się również pojawić 
na ul. Grójeckiej i al. Wyzwolenia (z 
pominięciem ronda Górskiego). Wy-
remontowana zostanie również ul.  
Wojska Polskiego. 

Ostatnim etapem, zaplanowanym 
już na wiosnę przyszłego roku, będzie 
wymiana nawierzchni na biegnących 
przez centrum miasta Pijarskiej i Do-
minikańskiej. Wcześniej wzdłuż obu 
ulic zostaną przebudowane chodniki 
– zgodnie z zapowiedziami wykonawcy, 
te prace rozpoczną się jeszcze w grud-
niu. Rzecz jasna, o ile pozwolą na to wa-
runki pogodowe. Firma zastrzega sobie 
bowiem prawo do przerwania prac w 
okresie od 15 grudnia do 15 marca. 

Roboty powinny się zakończyć w 
kwietniu 2022 r. Inwestycja będzie 
kosztować 5,4 mln zł. 

Karolina Hofman 

Remont dróg 
generalnych 

Jakość nawierzchni na głównych drogach od dawna pozostawia wiele  
do życzenia 
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\\\ POWIAT

Rusza rządowa akcja 
bezpłatnych szczepień przeciw 
grypie dla określonych 
grup obywateli. Swoje akcje 
szczepień dla seniorów 
organizują też gminy, ale nie 
wszystkie. Czy w ogóle będzie 
czym szczepić? 

O statnio mieszkańców Konstancina-
-Jeziorny poruszyła informacja o 

tym, że w tym roku nie zaplanowano 
szczepień dla seniorów finansowanych 
z budżetu gminy. Powodem miało być 
niskie zainteresowanie szczepionkami 
w roku ubiegłym.

– Z wydziału oświaty i zdro-
wia otrzymałem informację że w 2020 
roku było 1400 szczepionek, z czego 
wykorzystano tylko 40 w ramach dar-
mowych szczepień przeciw grypie – in-
formuje nasz czytelnik. Takie uzasadnie-
nie braku oferty szczepień dla seniorów 
jest jego zdaniem zdumiewające. W 
ubiegłym roku bowiem zainteresowa-
nie szczepionkami przeciw grypie było 
znacznie większe niż zazwyczaj, prob-
lem polegał na tym, że były one bardzo 
trudno dostępne i w wielu przychod-
niach pacjenci mieli możliwość zaszcze-
pienia się dopiero na początku 2021 r. 

Sąsiednie Piaseczno akcję bezpłat-
nych szczepień przeciw grypie skiero-
wało w tym roku do osób w wieku 60+. 
Pacjenci mogą się zapisywać na szcze-
pienia we wszystkich przychodniach 
piaseczyńskiego ZOZ. 

Na bezpłatne szczepienia, sfinanso-
wane z budżetu NFZ, w tym roku mogą 
liczyć wszyscy seniorzy, którzy ukoń-
czyli 75 lat. Rusza bowiem rządowa 
akcja bezpłatnych szczepień przeciwko 

grypie dla osób urodzonych nie później 
niż w 1946 roku, ale również perso-
nelu medycznego, farmaceutów oraz 
nauczycieli. Na liście uprawnionych do 
skorzystania z bezpłatnej szczepionki 
znaleźli się również pracownicy i pen-
sjonariusze domów opieki, hospicjów 
czy służby mundurowe. 

Na szczepienie w ramach tego pro-
gramu nie ma specjalnych skierowań – 
należy się umówić na konkretny termin 
w przychodniach, które je realizują. Ich 
lista jest dostępna i ma być aktualizo-
wana na stronie www.pacjent.gov.pl. W 
tym wypadku nie działa system e-reje-
stracji, z którego korzystamy podczas 
zapisów na szczepienia przeciwko CO-
VID-19, konieczne jest skontaktowanie 
się bezpośrednio z placówką. 

Czy jednak szczepionek wystar-
czy dla wszystkich zainteresowanych? 
Zapisy na bezpłatne czy wykonywane 
komercyjne szczepienia już ruszyły. 
Problemem podobnie jak w roku ubie-
głym może być jednak brak dostaw 
lub ograniczona liczba docierających 
do naszego kraju dawek. Ministerstwo 
zdrowia zapewnia, że w tym roku do 

Polski trafi 5 mln szczepionek przeciw 
grypie, z czego ponad 2 mln na rynek 
apteczny. W niektórych aptekach pa-
cjenci już zapisują się na listę oczeku-
jących na dostawę. Jesienią 2020 roku, 
kiedy pacjenci obawiali się ze wzglę-
du na szalejącą pandemię SARS-CoV-2 
również zakażenia wirusem grypy, za-
interesowanie szczepieniami znacząco 
wzrosło w wielu krajach. Dystrybucja 
szczepionek zależała od możliwości 
produkcyjnych firm farmaceutycznych 
i złożonych wcześniej zamówień. 

Jak zapewnia wiceminister zdro-
wia Maciej Miłkowski, do końca wrześ-
nia na polski rynek powinno trafić 1,2 
mln dawek, a kolejne planowane są do 
połowy grudnia. Resort zapewnia, że 
zostanie zabezpieczona specjalna pula 
dawek dla potrzeb realizacji programu 
bezpłatnych szczepień przeciw grypie 
dla grup wskazanych w rozporządze-
niu. W związku z tym apeluje do tych 
osób o nieblokowanie list zakupów w 
aptekach, by z puli szczepień realizo-
wanych komercyjnie mogła skorzystać 
jak najszersza grupa zainteresowanych.

Agnieszka Maj

Szczepienia nie dla wszystkich

Pierwsza pula szczepionek przeciw grypie ma trafić do Polski przed końcem 
września
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Czy wiecie, że w latach 40. XX w. amerykańskim żołnierzom podano pierwsze, zatwierdzone szczepionki  
przeciw grypie. Zostały wytworzone w procesie namnażania ich w jajach kurzych. Ich twórcami byli wirusolodzy 

Thomas Francis i jego uczeń Jonas Salk (późniejszy twórca szczepionki przeciw polio).
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Na informację o możliwości 
rozbudowy torów do Piaseczna 
i utworzenia linii pasażerskiej 
do Konstancina-Jeziorny jeszcze 
trochę poczekamy. 

Z godnie z przetargiem i wcześniej-
szymi zapowiedziami, studium 

wykonalności dla projektu rozbudowy 
torów aglomeracyjnych do Piaseczna 
wraz z odnogą do Konstancina-Jeziorny 
miało być gotowe do końca września 
br. Na ten dokument czeka wiele pod-
miotów, w tym samorządy. Decyzja o 
rozbudowie torów do Piaseczna, a na-
wet Czachówka, wraz z odnogą z Nowej 
Iwicznej do Konstancina-Jeziorny ma 
bowiem związek z wieloma lokalnymi 
inwestycjami, głównie drogowymi. W 
Piasecznie na przykład ze względu na 
te ciągle mgliste plany nie udało się zbu-

dować P&R na ul. Towarowej. PKP PLK 
nie chciało bowiem uzgodnić projektu, 
bez wiedzy o tym, że być może trze-
ba zabezpieczyć teren pod realizację 
większej liczby torów na linii Piaseczno 
– Warszawa. W tej sytuacji wszystko, 

co mogła zrobić gmina, to utwardzić 
drogę i wymalować miejsca postojowe. 
Mieszkańcy mają więc do dyspozycji 
drogę bez chodnika, ścieżki rowerowej, 
odwodnienia i oświetlenia, a przy okazji 
przepadło 1,5 mln zł dotacji na budowę 
P&R przy dworcu. 

W związku z tym, że mija termin w 
którym studium wykonalności powin-
no być gotowe, zapytaliśmy PKP PLK 
czy dokument jest gotowy i co z niego 
wynika.

– Zakończenie prac nad studium 
wykonalności dla linii do Piaseczna i 
Konstancina-Jeziorny planowane jest 
w pierwszym kwartale przyszłego roku 
– poinformował nas rzecznik PKP PLK 
Karol Jakubowski. – Zmiana terminu 
wynika z rozszerzenia zakresu analiz 
o dodatkowy odcinek od Warszawy Al. 
Jerozolimskich do Odolan. Pozwoli to 
na opracowanie optymalnego wariantu 
inwestycji.

Dokument, w ramach którego 
były prowadzone konsultacje m.in. w 
sprawie likwidacji 10 przejazdów ko-
lejowych, które w większości miałyby 
zastąpić wiadukty, ma dać odpowiedź 
na pytanie o to, czy inwestycja ta jest 
w ogóle możliwa do realizacji a także 
czy jest zasadna, przede wszystkim ze 
względu na koszty. 

Tymczasem w wielu dyskusjach 
budowę połączenia z Konstancinem-
-Jeziorną, a przede wszystkim rozbu-
dowę torów do Piaseczna traktuje się 
już jako plan, który będzie realizowany 
i to w niedalekiej przyszłości. Czy tak 
się rzeczywiście stanie? Nawet jeśli 
werdykt w studium wykonalności da 
zielone światło dla tej inwestycji, jesz-
cze trzeba będzie znaleźć środki na jej 
realizację. A wcześniej wykonać projekt 
wraz ze wszystkimi uzgodnieniami.

Agnieszka Maj

Tory nadal w opracowaniu
\\\ WILCZA GÓRA

Gmina zamierza rozpocząć 
inwestycję polegającą  
na rozbudowie ul. Przyleśnej  
w Wilczej Górze. Jeszcze  
w tym roku ma się poprawić 
sytuacja na nieutwardzonym 
odcinku.  

U twardzenie ul. Przyleśnej w Wil-
czej Górze zostało zrealizowane 

dotąd tylko na części drogi. Pierwot-
nie asfalt kończył się na wysokości 
ówczesnej zabudowy mieszkaniowej. 
Dalej mieszkańcy musieli sobie radzić 

z będącą przez większość czasu w fa-
talnym stanie drogą gruntową. Latem 
oznaczało to poruszanie się w kurzu, 
w okresach opadów z kolei wiązało się 
z koniecznością pokonywania wielkich 
kałuż. Kilka lat temu asfalt pojawił się na 
kolejnym fragmencie drogi, a pozostały 
gruntowy odcinek był w miarę systema-
tycznie wyrównywany. Ostatnio jednak, 
w związku z zamknięciem przez powiat 
ul. Postępu na odcinku od skrzyżowania 
z ul. Przyleśną właśnie, aż do ul. Sło-
necznej, lokalna droga stała się alter-
natywnym przejazdem do ul. Wojska 
Polskiego i dalej do ul. Słonecznej. Stan 
gruntowego odcinka wobec tego szybko 
ulega pogorszeniu, a najgorzej sytuacja 
wygląda na samym wylocie drogi w ul. 
Wojska Polskiego. 

Gmina zdecydowała więc o wpro-
wadzeniu do budżetu i Wieloletniej Pro-

gnozy Finansowej zadania polegającego 
na I etapie rozbudowy drogi, która ma 
biec od Bobrowca w gminie Piaseczno, 
przez Wilczą Górę aż do Magdalenki. 
Zgodnie z uzasadnieniem uchwały 
rozbudowa ma objąć: „budowę jezdni, 
zjazdów i ciągu pieszo rowerowego, 
budowę sieci kanalizacji deszczowej, 
oświetlenia ulicznego oraz przebudowę 
sieci kanalizacji sanitarnej i sieci gazo-
ciągu z przebudową instalacji gazo-
wych, rozbiórką kolidujących ogrodzeń, 
wycinką drzew i krzewów kolidujących 
z projektowaną inwestycją”. Jak wynika 
z informacji w BIP piaseczyńskiego sta-
rostwa, ZRID dla tej inwestycji został 

wydany we wrześniu 2018 r., ale został 
zaskarżony do wojewody. 

Jak powiedział nam sołtys Wilczej 
Góry, inwestycja ma być prowadzona 
etapami, między innymi ze względu na 
konieczność dokończenia wcześniej bu-
dowy trasy S7, która przecina drogę, a 
także zakończenia spraw podziałowych 
związanych z nieruchomościami. 

– Jeszcze w tym roku gmina chce 
utwardzić brakujący odcinek biegnący 
do ulicy Wojska Polskiego – powiedział 
nam Adam Gawrych. – Cała inwestycja 
miałaby być realizowana etapami w la-
tach następnych. 

W WPF pierwszy etap rozbudowy 
ul. Przyleśnej wpisano na lata 2021 i 
2022, przy czym na rok bieżący zapisa-
no wydatki w wysokości 1 tys. zł, a na 
przyszły 450 tys. zł.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Będzie asfalt 

Odcinek przed skrzyżowaniem z ul. Wojska Polskiego powinien zostać  
utwardzony jeszcze w tym roku

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wydaniu decyzji

Na podstawie art. 11f ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach  
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363 
ze zm.) zawiadamiam, że w dniu 27 sierpnia 2021 r. została wydana decyzja nr 34/2021 (nr rej. 
ARB.6740.1.33.2021.ZS) w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:                                        

inwestor:      Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno 
inwestycja:   „rozbudowa i przebudowa drogi powiatowej nr 2814W Piaseczno – Chylice – Chyliczki  

– ul. Dworska” 
Działki inwestycyjne:
•  w projektowanym pasie drogowym (numery działek wytłuszczone przechodzą pod inwestycję; 

numery działek zamieszczone w nawiasie to numery po podziale; działki zapisane po przecinku 
pozostają przy dotychczasowym właścicielu), w: 
–  jednostce ew. Piaseczno – obszar wiejski: obręb 0008 Chylice dz. nr ew. : 130, 164/2, 70, 69/13, 

39/3, 69/14 (69/17, 69/18), 23/3, 69/4 (69/15, 69/16),
– jednostce ew. Konstancin-Jeziorna - miasto: obręb 0301 dz. nr ew. : 28, 17 (17/1, 17/2), 29/11, 
30/3, 29/12

•  poza projektowanym pasem drogowym (numery działek zamieszczone w nawiasie to numery 
ew. działek po podziale), w :
– jednostce ew. Piaseczno –obszar wiejski: obręb 0008 Chylice dz. nr ew. 166, 69/12, 16/14 (69/18), 
75/3, 23/4,
– jednostce ew. Konstancin-Jeziorna – miasto: obręb 0301 dz. nr ew. 10/1, 1, 10/3, 

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, od pon. do pt. w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski 
do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.33.2021.ZS 
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 29.09.2021 r.

\\\ SPEKTAKL „WNIEBOWZIĘTE. KOMEDIA LOTNICZA”            
Zapraszamy do Domu Kultury na wyjątkowy spektakl. 
Dwie stewardessy. Jeden hotel. Jedna szalona noc. Jedno marzenie… i coraz więcej 
przeszkód na drodze do jego spełnienia!
Czy Iwona i Ilona wyrwą się ze szponów demonicznej Kociborskiej i odlecą za oce-
an? Co na to Kapitan Jacek? A może wszystko tu nie jest tym, czym się wydaje? Prosi-
my zapiąć pasy i nie rozpinać ich, dopóki spektakl nie przestanie kołować na dobre!
Spektakl przeznaczony dla widzów dorosłych.
5 października, godz. 20.00, Dom Kultury, ul. Kościuszki 49, Piaseczno. Bilety w 
cenie 20 zł. Transmisja live – FB Centrum Kultury

\\\ PIASECZNO

Do Piaseczna miałyby prowadzić dwa dodatkowe tory
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Rozbudowę torów  
do Piaseczna traktuje 
się już jako plan, który 

będzie realizowany. 
Czy tak się rzeczywiście 

stanie?
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URZĄD MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA 

P R O M O C J A

Głosowanie (na platformie internetowej decyduj.gorakalwaria.pl) trwało od 1 do 22 września. Każdy z mieszkańców gminy mógł oddać głos 
na więcej niż jeden projekt – miał do rozdysponowania kwotę 400 tysięcy złotych. Spośród wszystkich 4426 oddanych elektronicznie głosów 
4183 były ważne, a 243 – nieważne.

Komisja opiniująca projekty zgłoszone w ramach Budżetu Partycypacyjnego jako części budżetu gminy na rok 2022 po zapoznaniu się  
z wynikami głosowania zdecydowała 27 września o przedstawieniu burmistrzowi listy z 10 projektami rekomendowanymi do realizacji. 

Miejsce

PROJEKTY DO REALIZACJI  W ROKU 2022

LICZBA GŁOSÓW ODDANYCH NA POZOSTAŁE PROJEKTY

Nazwa projektu Liczba ważnych 
głosów Szacunkowy koszt

49 950,00 zł
77 934,00 zł

8 950,00 zł
45 000,00 zł
70 000,00 zł
34 500,00 zł
19 560,00 zł
12 900,00 zł
28 900,00 zł

50 000,00 zł
397 694,00 zł

166 000,00 zł
55 000,00 zł

150 000,00 zł
50 000,00 zł
48 700,00 zł
75 000,00 zł 

1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
RAZEM

1
2
3
4
5
6

Decyduj Ty – poprawa bezpieczeństwa mieszkańców gminy Góra Kalwaria 
Przyjazna nawierzchnia na placu zabaw 

Dzień Dziecka w Dobieszu
Budowa oświetlenia wzdłuż ul. Wolskiej w Dobieszu

Budowa chodnika wzdłuż ul. Szkolnej w Dobieszu
Elektroniczna tablica wyników LED (telebim)

Chillout z grami i książkami
Koperta życia Gmina Góra Kalwaria

Wyposażenie kotłowni oraz posadowienie i montaż zbiornika naziemnego na gaz płynny  
o pojemności  V=2700 L

Zakup zewnętrznej tężni solankowej w Czaplinie     

Pumptrack – tor i miasteczko ruchu drogowego dla każdego
Parking dla wszystkich

Renowacja placu przed remizą OSP Pęcław
Bezpieczny mieszkaniec – świadomy mieszkaniec

Tor przeszkód do zawodów sportowych dla OSP i MDP Cendrowice
Niepełnosprawni dla Góry Kalwarii       

525
433
429
425
417
408
224
218
173

151

183
168
139
99
97
94

Zgodnie z regulaminem głosowania (par. 2 pkt 10) w sytuacji, gdy pozostałe środki finansowe nie pozwalają na realizację kolejnego pro-
jektu z listy, za przyjęty do realizacji uznaje się projekt zajmujący niższą pozycję na liście, jeśli koszty jego realizacji mieszczą się w kwocie 
pozostałej do rozdysponowania. Przypadek ten dotyczy projektów:

„Pumptrack – tor i miasteczko ruchu drogowego”, który uzyskał 183 głosy, ale przy wartości 166 000,00 zł ustąpił miejsca projektowi 
„Wyposażenie kotłowni oraz posadowienie i montaż zbiornika naziemnego na gaz płynny o pojemności  V=2700 L” o wartości 28 900,00 zł  
i liczbie głosów 173; 

„Parking dla wszystkich”, który uzyskał 168 głosów, ale przy wartości 55 000,00 zł ustąpił miejsca projektowi „Zakup zewnętrznej tężni 
solankowej w Czaplinie” o wartości 50 000 zł i liczbie głosów 151.

Budżet Partycypacyjny 2022 
– rozstrzygnięcie 

Znamy już listę projektów mieszkańców, które będą realizowane w ramach Budżetu Partycypacyjnego 
Gminy Góra Kalwaria 2022. Liczy ona aż 10 pozycji. Na 16 propozycji oddano w sumie 4426 głosów. 

\\\ POWIAT

Podczas ostatniej sesji radni 
powiatowi przyjęli stanowisko 
dotyczące planowanych 
zmian w prawie oświatowym. 
Wyrażają w nim obawy  
o upolitycznienie szkół.  

Z aprezentowany w sierpniu projekt 
nowelizacji prawa oświatowe-

go od początku budzi liczne kontro-
wersje. Znalazły się tam m.in. zapisy 
zwiększające uprawnienia kuratora. 
Duże zmiany mają dotyczyć dzia-
łalności stowarzyszeń i organizacji 
społecznych w szkołach. Dotychczas 
zgodę na prowadzenie zajęć w pla-
cówce wyrażał dyrektor szkoły. Po 
zmianach decyzja miałaby przejść w 

ręce kuratora. Ma on też zyskać więk-
szą władzę w zakresie powoływania 
i odwoływania dyrektorów szkół. Do-
datkowo kurator będzie mógł wystąpić 
do samorządu z wnioskiem o odwo-
łanie dyrektora nawet w trakcie roku  
szkolnego. 

Proponowane zmiany wzbudziły 
sprzeciw znacznej części środowisk sa-
morządowych i nauczycielskich. Obawy 
mają także rodzice. Teraz stanowisko w 

sprawie planowanych zmian zajęły rów-
nież władze powiatu piaseczyńskiego. 

– Projekt nowelizacji prawa oświa-
towego istotnie zmniejsza wpływ 

wspólnot samorządowych – zarówno 
rodziców, nauczycielskich związków 
zawodowych, rad pedagogicznych jak 
i władz lokalnych na pracę szkoły. Nie-

pokojące są zwłaszcza zapisy dotyczące 
powoływania i odwoływania dyrekto-
rów szkół i wyraźne ograniczenie w 
tej ważnej kwestii głosu samorządu, 
rodziców i rad pedagogicznych oraz 
procedura wdrażania w działania wy-
chowawcze szkoły programów realizo-
wanych przez podmioty zewnętrzne, 
w tym organizacje pozarządowe. (...) 
Planowane zmiany odczytujemy jako 
służące podporządkowaniu szkoły 
centralnej władzy i zmuszające szkoły 
do realizacji ideologicznej wizji partii 
rządzącej, co pozbawia szkoły ich auto-
nomii i sprawia, że rodzice i pedagodzy 
tracą swój głos w obszarze wychowania 
dzieci i młodzieży – czytamy w podjętej 
w miniony czwartek uchwale.  

Karolina Hofman 

Przeciw zmianom 
w szkołach 

Współinicjatorka stanowiska Ewa Lubianiec wskazywała m.in. brak podstaw  
do wprowadzania zmian w już istniejącym systemie
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Proponowane 
zmiany wzbudziły 
sprzeciw znacznej 
części środowisk 
samorządowych  
i nauczycielskich
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Wubiegłym tygodniu na naszym 
facebookowym profilu zamieści-

liśmy zdjęcie z 2004 roku, przedstawia-
jące wejście do kina Mewa. Fotografia 
wzbudziła ogromne zainteresowanie i 
rozwiązała worek ze wspomnieniami. 
Otrzymaliśmy też pytania o historię 
tego miejsca. Z przyjemnością więc za-
glądamy dziś w karty historii tego jedy-
nego piaseczyńskiego kina.

\\\   Tęczowe (i krwawe)  
początki

Gdyby kino istniało tu do dziś, nie-
długo obchodziłoby setne urodziny. 
Powstało bowiem w 1923 roku, pier-
wotnie pod nazwą Tęcza. Co ciekawe, 
w spisanej dekadę później monografii 
Tadeusza Jana Żmudzińskiego znajduje-
my na ten temat następującą wzmiankę:

„Pod koniec 1923 r. powstało w Pia-
secznie pierwsze – i jak dotąd jedyne 
– kino przy ul. Granicznej. Właściciel 
kina p. Stanisław Kamiński zobowiązał 
się płacić miastu 10% od biletów i nie 
wyświetlać obrazów pornograficznych. 
Warunki te dotychczas nie został naru-
szone i kino piaseczyńskie dostarcza 
mieszkańcom jedynie godziwej roz-
rywki”.

Już kilka miesięcy po otwarciu w 
kinie doszło do rozlewu krwi.

– Żołnierz kawalerzysta Zbigniew 
B. syn bardzo znanego mieszkańca Pia-
seczna, przyjechał na urlop do rodziny. 
W niedzielę (brak daty),po libacji z bli-
skimi udał się pod kino. Tam pijany za-
czął rozrabiać i szarpać młoda kobietę. 
Ktoś dał znać o tym na posterunku poli-
cji (siedziba była przy ul. Świętojańskiej 
4). Policjant udał sie pod kino i wezwał 
kawalerzystę: „W imieniu prawa uspo-
kój się i chodź ze mną na posterunek”. 
Żołnierz Zbigniew B. nie posłuchał i 
wyjął z pochwy szablę, zaczął wymachi-
wać, aż wreszcie uderzył w daszek czap-
ki policjanta, czapka spadła. Policjant 
wyjął z pochwy pistolet i zastrzelił go. 
Ciało zabrano do Warszawy, a rodzina 
ani nikt z Piaseczna nie dowiedział się 
gdzie został pochowany. O tym zdarze-
niu długo w Piasecznie dyskutowano 
– opisuje to zdarzenie pan Jerzy Dusza, 
wieloletni kronikarz Piaseczna.

\\\   Tęcza, Mewa i piękna pani 
Krystyna

W latach 30. kino zmieniło właści-
ciela. Obiekt wykupił Karol Gerber, zaś 
prowadził go pan Barcz. Kilka lat później 
nad Polskę, Piaseczno i Tęczę nadciąg-
nęła wojenna zawierucha. Kino wciąż 
funkcjonowało, jednak pod nazistowską 
okupacją na jego drzwiach pojawił się 
napis, jakże często spotykany w owym 
czasie: „NUR FÜR DEUTSCHE”. Tylko dla 
Niemców. Polacy wrócili na salę kinową 
w lutym 1945 roku, miesiąc po wyzwo-
leniu Piaseczna. To właśnie tu odbyła się 
uroczysta akademia z okazji wyzwole-
nia miasta, współorganizowana przez 
nauczycieli piaseczyńskich szkół.

Pan Barcz jeszcze przez kilka po-
wojennych lat prowadził kino. Później 
jednak przyszedł czas nacjonalizacji i 
Tęczę upaństwowiono. Kierownikiem 
kina został pan Koch, który zdecydo-
wał o zmianie nazwy. Dlaczego wybór 
padł na „Mewę”? Taka nazwa nie dzi-
wiłaby w Sopocie czy nawet w Mikołaj-

kach. Ale w oddalonym od mórz i jezior 
Piasecznie nieco zaskakuje. Być może 
panem Kochem kierowały nieznane 
nam sentymenty? Tego już dziś się nie  
dowiemy.

Wiemy za to jedno: żona pana Ko-
cha, pani Krystyna, była niezwykle pięk-
ną kobietą. Świadectwem jej urody są 
wspomnienia starszych mieszkańców 
(głównie płci męskiej), którzy jeszcze 
dziś swoje opowieści o kinie rozpoczy-
nają od pani Krystyny.

– [Pani Krystyna] bilety sprzeda-
wała i przyznam, że dobrze ją pamię-
tam. I myślę, że nie ja jeden, bo to była 
bardzo atrakcyjna kobieta – wspomina 
pan Wojciech Kaczyński (rocznik 1947) 
w antologii „Łapmy stare Piaseczno”. – 
Pani Krystyna przyjaźniła się z moją 
mamą, jeździliśmy razem na wczasy. 
Piękna kobieta – wzdycha z kolei pan 
Stanisław (rocznik 1949).

Nie udało nam się niestety znaleźć 
fotografii urodziwej pani Krystyny…

\\\   Napór konkurencji
Kolejne dekady to opowieść o roz-

kwicie piaseczyńskiego kina. Miasto 
rozrastało się, przybywało więc i mi-
łośników srebrnego ekranu. Jednocześ-
nie jednak rosła też konkurencja. Nie w 
Piasecznie rzecz jasna – tu Mewa miała 
monopol. Coraz trudniej było jej jednak 
rywalizować ze stolicą, w której powsta-
wały coraz nowocześniejsze kina.

Prawdziwe problemy przyszły jed-
nak dopiero z transformacją. Warszaw-

skie kina, znacznie lepiej doinwesto-
wane, zapewniały widzom dużo lepsze 
warunki. Z pewnością nie bez znaczenia 
był też rozwijający się w błyskawicz-
nym tempie przemysł filmowy. Nowe 
technologie pozwalały kręcić filmy z co-
raz większym przepychem. To był czas 
powstawania wielkich superprodukcji. 
Steven Spielberg nakręcił zapierający 
dech w piersiach „Park Jurajski”, a Ja-
mes Cameron swoim „Terminatorem 
2” wyniósł efekty specjalne na zupełnie 

nowy poziom. Druga połowa dekady 
przyniosła jeszcze większe hity. „Dzień 
Niepodległości”, „Titanic”, „Szeregowiec 
Ryan” czy „Matrix” – to trzeba było obej-
rzeć na wielkim ekranie. Tymczasem 
Mewa jakby zatrzymała się w czasie. Te 
same skrzypiące fotele, fatalne nagłoś-
nienie, w dodatku premierowe filmy do-
cierały tu z opóźnieniem, czasem nawet 
kilkumiesięcznym. W efekcie wiecznie 
zimna, ogrzewana kaflowymi piecami 
sala piaseczyńskiego kina pustoszała. 
Coraz częściej zdarzało się, że z powodu 
niskiej frekwencji seanse odwoływano.

Ostateczny cios przyszedł w 1999 
roku. Na Ursynowie otwarto Multikino 
– pierwszy kinowy kompleks z praw-
dziwego zdarzenia. 12 nowoczesnych 
sal, stoisko z popcornem i napojami, a 
wszystko to o przysłowiowy „rzut ka-
mieniem” od Piaseczna. Rozpoczęła się 
powolna agonia Mewy. Owszem, kino 
przetrwało jeszcze kilka lat, głównie 
dzięki wsparciu Domu Kultury, który 
organizował tu maratony filmowe.

\\\   Klub, sklep, restauracja…
Śmierć piaseczyńskiego kina nastą-

piła na początku 2004 roku. Miasto zre-
zygnowało z dalszej dzierżawy budynku 
przy ul. Sienkiewicza. Budynek jeszcze 
przez chwilę stał pusty, aż znalazł się 
nowy najemca, który otworzył tu Klub 
Kino. Lokal nie cieszył się dobrą opinią. 
Okoliczni mieszkańcy skarżyli się na 
burdy, jakie wybuchały w klubie i na uli-
cy. Krążyły plotki o narkotykach. Docho-

dziło też do aktów wandalizmu, łącznie 
z niszczeniem sygnalizacji świetlnej na 
pobliskim skrzyżowaniu. Wreszcie w 
2010 roku klub zlikwidowano.

Przez krótką chwilę w dawnym 
kinie funkcjonował sklep z meblami 
kolonialnymi. Ten jednak nie przetrwał 
długo. Czy mieszkańców Piaseczna 
nie interesował asortyment? A może 
klientelę odstraszały oryginalne – żeby 
nie powiedzieć kiczowate – malowidła, 
którymi właściciel sklepu ozdobił ele-
wację? Trudno powiedzieć. Dość stwier-
dzić, że meble kolonialne gościły przy ul. 
Sienkiewicza bardzo krótko.

Kolejne zmiany przyniósł rok 
2012. Wówczas budynek dawnego ki-
na przeszedł gruntowny remont, a no-
wi najemcy otworzyli restaurację Szara 
Eminencja, która z powodzeniem działa 
do dziś. Co istotne (choć może głównie 
z sentymentalnego punktu widzenia), 
do głównej sali wrócił ekran kinowy. 
Wyświetlane są na nim filmy, koncerty 
czy mecze. Meryl Streep „grająca do kot-
leta”? Takie rzeczy tylko w Piasecznie…

W przygotowaniu artykułu  
korzystałam z następujących źródeł:
• Tadeusz Jan Żmudziński, „Piaseczno 
miasto królewskie i narodowe  
1429-1933”;
• „Łapmy stare Piaseczno” – pod red. 
Małgorzaty Kawki;
• Jerzy Dusza – monografia  
(niewydana).

Karolina Hofman

Tu zaszła zmiana – kino Mewa
Skrzypiące fotele, szkolne poranki i piece kaflowe… Dziś zaglądamy do kina Mewa – pierwszego  
i jak dotąd jedynego srebrnego ekranu w Piasecznie.

Kino Mewa w latach 70.
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Tak dziś wygląda budynek dawnego kina Mewa
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      WYCIĄG Z OGŁOSZEŃ O PRZETARGACH

Przetargi odbędą się w budynku Starosta Powiatowego w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14, w Sali konferencyjnej w dniu 01.12.2021 r. w odniesieniu do:
a) dz. nr 80 – godz. 10.00
b) dz. nr 51 – godz. 10.45
c) dz. nr 73/2 – godz. 11.30

Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie wadium w wysokości wskazanej w powyższej tabeli, najpóźniej do dnia 17.11.2021 r. 
Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl oraz w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości – Oferty sprzedaży, jak również w sposób  
zwyczajowo przyjęty.
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie Powiatowym w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14 w Wydziale  
Gospodarowania Mieniem, pod nr tel. (22) 756 61 44 lub m.karas@piaseczno.pl.

w/z Starosty
Zdzisław Lis Wicestarosta

Starosta Piaseczyński ogłasza przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż niezabudowanych nieruchomości Skarbu Państwa położonych w Konstancinie- 
-Jeziornie. Poszczególne działki będą przedmiotem odrębnego postępowania przetargowego
Dane dotyczące przedmiotu sprzedaży:

Minimalna cena sprzedaży nieruchomości. 
Sprzedaż zwolniona z opodatkowania VAT.

1.104.000,00 zł

3.305.000,00 zł

3.950.000,00 zł

 Nr ewidencyjny działki 
/ nr KW

dz. 80 obr. 01-13 m. Konstancin-Jeziorna
KW nr  WA1I/ 00036709/1

dz. 73/2 obr. 01-13 m. Konstancin-Jeziorna
KW nr  WA1I/ 00009961/7

dz. 51 obr. 01-13 m. Konstancin-Jeziorna
KW nr WA1I/ 00036707/7

Powierzchnia

0,3679 ha

1,1016 ha

1,3162 ha

Położenie

Konstancin-Jeziorna
rejon ul. Piaseczyńskiej

Konstancin-Jeziorna
rejon ul. Piaseczyńskiej

Konstancin-Jeziorna
rejon ul. Piaseczyńskiej

Wadium

110.000,00 zł

300.000,00 zł

390.000,00 zł

      

Na podstawie art. 11f ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach  
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363 
ze zm.) zawiadamiam, że w dniu 17 września 2021 r. została wydana decyzja nr 36/2021 (nr rej. 
ARB.6740.1.28.2021.ZS) w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:                                        

inwestor:      Wójt Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60, 05-506 Lesznowola 
inwestycja:   „budowa części ulicy Bursztynowej w miejscowości Łazy” – drogi gminnej
Działki inwestycyjne:
• w pasie drogowym, podlegające zajęciu pod projektowaną drogę oznaczone wg katastru 
nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, obręb 0013 Łazy: 28/13, 31, 51/2, 18/7, 9/2
•  przeznaczone do poszerzenia pasa drogowego, powstałe w wyniku podziału:
(w nawiasach podano nr działki po podziale, drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę 
samorządu terytorialnego)
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, obręb 0013 Łazy: 25 (25/1, 25/2, 25/3), 19/14 (19/23, 
19/24, 19/25), 8/2 (8/7, 8/8), 8/1 (8/5, 8/6), 7 (7/1, 7/2)

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, od pon. do pt. w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski 
do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.28.2021.ZS
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 29.09.2021 r.

dokończenie ze str. 1
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\\\ LESZNOWOLA

Gmina dołożyła brakujące pół 
miliona na dwie sygnalizacje  
na al. Krakowskiej. 

M ieszkańcy Mrokowa, Stefano-
wa, Woli Mrokowskiej i okolic 

odetchnęli z ulgą. Po długiej batalii o 
poprawę bezpieczeństwa na dwóch 
skrzyżowaniach na krajowej „siódem-
ce”, doczekają się w końcu budowy 
sygnalizacji. Zadanie nie było łatwe, bo 
zarządzająca drogą GDDKiA od kilku lat 
zasłaniała się najpierw planowaną, a 
teraz już realizowaną budową nowego 
przebiegu trasy S7. Podczas spotkań z 

mieszkańcami przedstawiciele GDDKiA 
tłumaczyli, że po wybudowaniu trasy 
natężenie ruchu na al. Krakowskiej zna-
cząco zmaleje, wobec czego inwestycja 
nie ma uzasadnienia. Ten argument 
nie przekonywał mieszkańców, którzy 
mają trudność zarówno z wyjazdem z 
dróg podporządkowanych w Mroko-
wie, Stefanowie i Woli Mrokowskiej, jak 
też pokonaniem przejść dla pieszych 
na DK7. Domagali się poprawy bezpie-
czeństwa. Ostatecznie po kilkukrotnych 
protestach drogowych wójt Lesznowoli 
Maria Jolanta Batycka-Wąsik zadeklaro-
wała, że inwestycję sfinansuje gmina. 
Gmina Lesznowola podpisała stosowne 
porozumienie z GDDKiA, przygotowa-
ła projekt przebudowy dwóch skrzy-

żowań: z ul. Uroczą w Stefanowie i ul. 
Legionów w Mrokowie oraz na skrzyżo-
waniu DK7 z ul. Ogrodową i ul. Postępu 

w Woli Mrokowskiej. Pozyskała też do-
tację w wysokości 100 tys. zł od mają-
cej swoją siedzibę w Stefanowie firmy 

McCormick Polska SA i w sierpniu ogło-
siła przetarg na realizację zadania. Nie-
stety przeznaczona na sfinansowanie 
inwestycji kwota nieco ponad 2,3 mln 
zł okazała się niewystarczająca. Jedyna 
złożona oferta opiewała w sumie na po-
nad 2,75 mln zł. Podczas ostatniej sesji 
Rada Gminy zdecydowała o dołożeniu 
500 tys. zł na budowę obu sygnalizacji, 
co pozwoli gminie podpisać umowę z 
wykonawcą. Budowa akomodacyjnej 
sygnalizacji świetlnej i oświetlenia dro-
gowego oraz przebudowa chodników 
w rejonie skrzyżowań mają potrwać 90 
dni. Prace powinny się więc zakończyć 
jeszcze w tym  roku.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Sygnalizacje 
przed końcem roku

Piesi najczęściej muszą bardzo długo czekać na możliwość przejścia  
przez al. Krakowską

\\\ PIASECZNO

Gmina Piaseczno inwestuje  
w kolejne narzędzia do walki  
ze smogiem. Planuje m.in. 
zakup specjalistycznego 
samochodu dla Ekopatrolu.

R okrocznie, wraz z sezonem grzew-
czym, jak bumerang powraca 

problem smogu. Co prawda wrzesień 
był w tym roku stosunkowo ciepły, 
jednak już wkrótce chłód zmusi nas do 
uruchomienia ogrzewania. Co za tym 
idzie, czujniki smogu zabłysną na po-
marańczowo i czerwono.

W walce o czyste powietrze samo-
rządy sięgają po coraz to nowe metody 
i narzędzia. Sejmik Mazowsza pracu-
je nad wprowadzeniem do 2030 roku 
zakazu używania paliw stałych (węgla, 
drewna, pelletu itp.). Gminy prowadzą 
z kolei programy dopłat do wymiany 
źródeł ciepła.

– Obecnie jesteśmy nakierowani na 
edukację ekologiczną w tym zakresie 
ale także przygotowaliśmy dotacje na 
wymianę starych pieców węglowych na 
nowe  piece gazowe, olejowe, gazowo-
-olejowe, lub urządzenia elektryczne. 
Ważnym elementem jest też stałe mo-
nitorowanie jakości powietrza, które 
wykonujemy przy użyciu czujników 
zamontowanych w mieście – mówiła 
podczas sierpniowej konferencji po-
święconej zanieczyszczeniom powie-

trza Dorota Krug-Płoska, p.o. naczelnika 
Wydziału Ochroni Środowiska.

W gminie Piaseczno od kilku lat 
funkcjonuje sieć czujników sprawdza-
jących jakość powietrza, którym oddy-
chamy. Wszystkie urządzenia mierzą 
stężenie pyłów PM10 i PM2,5. Dodat-
kowo część z nich bada także stężenie 
tlenków azotu, tlenków siarki oraz 
ozonu. Odczyty są dostępne w czasie 
rzeczywistym na stronie internetowej 
i w aplikacji mobilnej. Dzięki temu 
mieszkańcy mają stały dostęp do in-
formacji na temat jakości powietrza. Z 
kolei dla urzędników to cenne dane w 
dalszej diagnostyce problemu smogu  
w gminie.

Aktualnie gmina poszukuje wy-
konawcy, który będzie zajmować się 

kompleksową obsługą systemu przez 
kolejny rok.

To jednak nie wszystko. Magistrat 
zamierza kupić także dla specjalny sa-
mochód dla Ekopatrolu. Auto ma być 
wyposażone w urządzenia pomiarowe, 
co pozwoli strażnikom miejskim na 
monitorowanie stężeń pyłów zawieszo-
nych w terenie. Na ten cel planowano 
wydać nieco ponad 568 tys. zł. Do ogło-
szonego niedawno przetargu przystąpił 
tylko jeden oferent, a jego propozycja 
opiewa na 584 tys. zł. Różnica nie jest 
duża, prawdopodobnie więc magistrat 
zdecyduje się dołożyć do zakupu bra-
kujące 16 tysięcy zł. Ostateczną decyzję 
w tej sprawie poznamy zapewne już 
wkrótce.

Karolina Hofman

Gminny monitoring powietrza

Rozpoczynający się właśnie sezon grzewczy znów przyniesie problem smogu 
unoszącego się w powietrzu
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz.U. z 2020 r., poz. 1363) zawiadamiam,  
że w dniu 22 września 2021 r., na wniosek Wójta Gminy Lesznowola, ul Gminna 60, 05-506 Lesznowola, 
została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 37/2021 (nr rej. ARB.6740.1.25.2021.MT), 
zmieniającą ostateczną decyzję Starosty Piaseczyńskiego nr 5/2015 z dnia 15 września 2015 r., nr rej. 
ARB.6740.1.2.2015.EG zezwalającą na realizacje inwestycji drogowej polegającej na rozbudowie drogi 
gminnej ul. Torowej wraz z kanalizacją deszczową, przebudową sieci telekomunikacyjnej, przebudową 
urządzeń elektroenergetycznych, budową oświetlenia oraz budową zjazdów i wycinków zieleni  
w miejscowości Nowa Iwiczna oraz zezwalająca na realizację inwestycji drogowej zgodnie z zamiennym 
projektem budowlanym w zakresie zmian dotyczących: zmiany linii rozgraniczających na długości  
210 m wzdłuż działki nr 23/12, budowę zatok postojowych szerokości 5 m wraz z pasem manewrowym 
szerokości od 1 m do 2 m, budowę chodnika wzdłuż zatok postojowych szerokości 2 m, budowę  
zjazdów, budowę kanału technologicznego, zmianę krawężnika wystającego na krawężnik najazdowy 
wtopiony na długości zatok postojowych i zjazdu.
Zmiana dotyczy objęcia inwestycją dodatkowej działki w liniach rozgraniczających projektowanej 
drogi:
drukiem wytłuszczonym – pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę 
Lesznowola, w nawiasach podano nr działki po podziale (po średniku działki po podziale poza 
inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu), oznaczone wg katastru nieruchomości numerami: 
23/12 (23/19; 23/20), i zmiany zagospodarowania na działkach nr ew.  23/4, 23/8, obręb 0021 Nowa 
Iwiczna, jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola 

Z treścią decyzji nr 37/2021 z dnia 22 września 2021 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Kancelarii Architektoniczno-Budowlanej  
na parterze Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.25.2021.MT   
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 29.09.2021 r.

\\\  FREDA I ZUZA – SPEKTAKL DLA DOROSŁYCH           
Zapraszamy na spektakl w wyjątkowej obsadzie. To będzie wieczór tryskający 
humorem! 
Wyobraź sobie, co może się wydarzyć, kiedy Freda i Zuza – nie pierwszej już 
młodości artystki – odkrywają Internet. Wyobraź sobie, jakie przygody może spro-
wokować ich nagła i nieoczekiwana fascynacja portalami społecznościowymi i… 
randkowymi! A teraz wyobraź sobie, że te technologiczne „ekspertki” postanawiają założyć internetowy poradnik dla kobiet. 
Ach, jaka piękna katastrofa! A w tle Mateusz – sąsiad z piętra wyżej szukający swojego niesfornego kota, Tomasz – sąsiad z piętra 
niżej ślący kwiaty i biżuty, zagubiona w dyskoncie spożywczym Pani Malwina, wiecznie podziębiona Becia i jej spłukany mąż 
Stanisław oraz listonosz Piotr o maślanych oczach. Dzięki nim przekonacie się, że druga połowa życia może być sympatyczna, 
optymistyczna, fascynująca i szalona, pełna niespodzianek, a może nawet miłości. Zabawne postacie, tryskające humorem 
dialogi, to podstawa dobrej komedii, której autorką jest Maggie W. Wrightt. Jej wcześniejsza sztuka „Klub Hipochondryków”, 
stała się spektaklem kultowym i przez kilkanaście lat nie schodziła z afiszów teatralnych w całej Polsce.
Obsada: Freda – Magdalena Wołłejko, Zuza – Lucyna Malec.
10 października, godz.19.00, sala widowiskowa KDK Hugonówka. Bilety w cenie 65 zł do nabycia w kasie KDK oraz online. 

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Podczas ostatniej 
sesji Rada Gminy 

zdecydowała o dołożeniu 
500 tys. zł na budowę 

obu sygnalizacji
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wydaniu decyzji

Na podstawie art. 11f ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach  
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363 
ze zm.) zawiadamiam, że w dniu 26 sierpnia 2021 r. została wydana decyzja nr 33/2021 (nr rej. 
ARB.6740.1.23.2021.ZS) w sprawie udzielenia zezwolenia na realizację inwestycji drogowej:                                         
inwestor:      Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno 
inwestycja:   „budowa ulicy Karłowatej Sosny w Pilawie, gmina Piaseczno” – droga gminna, 
Działki inwestycyjne:
•  w projektowanym pasie drogowym (numery działek zamieszczone w nawiasie to numery  

ew. działek po podziale; działki w nawiasach – wytłuszczone – po podziale, przechodzące 
pod inwestycję, działki zapisane po przecinku pozostają przy dotychczasowym właścicielu),  
w jednostce ew. Piaseczno – obszar wiejski:
Obręb 0030 Pilawa dz. nr ew. : 88/26, 88/52, 88/53, 88/54, 84/14, 84/16, 88/33 (88/89, 88/90), 
88/25 (88/87, 88/88), 88/24 (88/85, 88/86), 88/23 (88/83, 88/84), 88/22 (88/81, 88/82), 88/21 
(88/79, 88/80), 88/20 (88/77, 88/78), 88/19 (88/75, 88/76), 88/18 (88/73, 88/74), 88/17 
(88/71, 88/72), 88/16 (88/69, 88/70), 88/15 (88/67, 88/68), 88/14 (88/65, 88/66), 88/13 
(88/63, 88/64), 88/12 (88/61, 88/62), 88/11 (88/59, 88/60), 88/55 (88/94, 88/95), 84/17 
(84/18, 84/19), 84/13 (84/20, 84/21, 84/22), 88/9 (88/57, 88/58), 88/47 (88/92, 88/91, 88/93), 
88/39 (88/96, 88/97), 88/40 (88/98, 88/99), 88/43 (88/100, 88/101), 88/44 (88/102, 88/103), 
88/35 (88/104, 88/105), 88/41 (88/106, 88/107),

•  poza projektowanym pasem drogowym (numery działek zamieszczone w nawiasie 
to numery ew. działek po podziale ZRID), w jednostce ew. Piaseczno –obszar wiejski:
Obręb 0030 Pilawa dz. nr ew. 88/22 (88/82), 88/21 (88/80), 88/20 (88/78), 88/19 (88/76), 
88/18 (88/74), 98/2, 88/33 (88/90), 88/50, 88/24 (88/86), 88/23 (88/84), 88/16 (88/70), 88/55 
(88/95), 84/17 (84/19), 88/31, 88/47 (88/93), 88/41 (88/107), 88/42, 88/37, 88/38, 88/25 
(88/88), 88/51, 88/17 (88/72),

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, od pon. do pt. w godzinach 8-16, gdzie można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski 
do czasu wydania orzeczenia w sprawie.

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

Nr rej. ARB.6740.1.23.2021.ZS 
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 29.09.2021 r.

    I N F O R M A C J A
Zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami  

(t.j. Dz. U. z 2020., poz. 1990, ze zm.) Wójt Gminy Lesznowola informuje, iż został wywieszony  
na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Lesznowola, ul. Gminna 60 oraz na stronie  
internetowej www.lesznowola.pl na okres 21 dni wykaz nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Lesznowola, położonej w obrębie Janczewice, przeznaczonej do wniesienia jako wkład 
niepieniężny (aport), zgodnie z uchwałą Rady Gminy Lesznowola nr 482/XLII/2021 z dnia  
23 września 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu)  
w celu podwyższenia kapitału zakładowego Lesznowolskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego  
Sp. z o. o. z siedzibą w Lesznowoli i objęcia nowych udziałów.

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

SPRAWDŹ 
U NAS 
oferty pracy
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DAM PRACĘ 

Agent Sklepów Delikatesy Centrum Zo-
stań Agentem jeśli: • Posiadasz doświad-
czenie w branży spożywczej • Jesteś 
przedsiębiorczy/a • Proaktywnie poszu-
kujesz rozwiązań • Posiadasz umiejętności 
pracy w zespole Sieć Delikatesy Centrum 
zapewnia: • Lokal, wyposażenie, towar • 
Koszty lokalu, energii elektrycznej, innych 
mediów • Koszty eksploatacyjne • Pozwo-
lenia, koncesje • Naprawy • Kasy fiskalne, 
dokumenty sprzedaży • Inwentaryzacje 
• Rozliczanie i odprowadzanie gotówki 
Od Agenta oczekujemy: • Zatrudnienia 
pracowników • Prowadzenia sklepu zgod-
nie ze standardem Prosimy o kontakt pod 
numerem: 516010673

PRACA W OCHRONIE TARCZYN/JEZIO-
RZANY. Poszukujemy osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności do pracy przy 
ochronie budowy w Tarczynie/Jeziorza-
nach. Nie wymagamy doświadczenia. 
Dobre warunki pracy. TEL.  882 130 001 

Od zaraz pomocnik przy produkcji 
okiennic aluminiowych. Po okresie 
próbnym umowa o pracę. Praca  
w Piasecznie. Dzwonić 09:00 - 16:00, 
517308650 

PRACA OD ZARAZ – ochrona magazynów 
w Brwinowie lub Adamowie lub Błoniu, 
16,5zł/h 510011347 lub 571330639

Zatrudnię pomocnika na budowę. Praca 
do 16 od pon-pt. Wymagania: siła, chęć 
do pracy i uczciwość. Miejsce: Mroków. 
505 113 331

Zatrudnię mechanika samochodowego 
oraz osobę do przyuczenia. Baza Piasecz-
no Info mail: cartruck33@gmail.com

Firma ogrodnicza zatrudni doświadczo-
nych ogrodników oraz pracowników fi-
zycznych tel. 510 867 386

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Zatrudnię pracowników do produkcji  
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458

Euro Sklep Henryków zatrudni  
pracownika 504012187 

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489 

SZUKAM PRACY  

Kierowca wszystkie kategorie  
tel. 735 626 439

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki Kamil 
Tel.604 489 255 www.purterm.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233

NAWODNIENIA TRAWNIKÓW. STUDNIE 
GŁĘBINOWE TEL. 504-010-201

Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Malowanie, glazurnictwo, szybko  
i solidnie tel. 669 945 460

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

Malowanie, gładzie, panele, płyta k/g 
tel. 799 946 860

GLAZURA, REMONTY 601 219 482 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Ogrodnicze, wywóz gałęzi 519 874 891

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Mycie i malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886

Tynki maszynowe 533125444

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Tynki wewnętrzne, tel. 508 690 268 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Renowacja mebli, tel. 510 266 143

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Cyklinowanie, tel. 698 185 911

Remonty, tel. 698 185 911

KUPIĘ  

Kupię działkę, budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 601-065-056 

Antykwariat kupi za gotówkę antyki, 
obrazy, srebra, militaria i inne.  
Ul. Dąbrowskiego 1, 22 848 03 70,  
601 352 129

KUPIĘ STARY MOTOCYKL sprawny  
lub zepsuty tel. 578 895 990

Spółkę każdą kupię/przejmę  
720 90 80 80   

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut 1990 - 2005, Opel, VW,  
Złomowanie tel. 510 210 692

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

Skup aut 515018430 

Skup aut 793 304 091

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

Dom drewniany na działce 250 m2  
w Grójcu, tel. 692 349 218

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie lub dom. Może być  
do remontu lub zadłużone. Zakup  
za gotówkę. Tel. 518 775 360, Marcin  

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361    

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884                    

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144 

Korepetycje matematyka, nauczycielka 
emeryt. tel. 696 939 213       

ZDROWIE 

Mobilna pielęgniarka tel. 883 932 229

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066
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\\\ PIASECZNO 

Zawodniczki z Piaseczna 
pokonały u siebie wysoko 
piłkarki Mazovii Grodzisk 
Mazowiecki.

W zeszłym sezonie IV ligi piłki 
nożnej kobiet Gosirki Piaseczno 

zajęły 6. miejsce w tabeli z 25 punkta-
mi na koncie. Piłkarki z powiatu pia-
seczyńskiego wygrały 8 spotkań, raz 
zremisowały i odniosły 9 porażek. No-
we rozgrywki rozpoczęły się od dosyć 
ciężkich starć, ale kibice mają nadzieję, 
że po ich zakończeniu będą duże powo-
dy do zadowolenia.

W pierwszym meczu o ligowe punk-
ty Piaseczno uległo u siebie 3:4 zespo-
łowi KS Raszyn, choć była to naprawdę 

minimalna porażka. W drugiej kolejce 
mocniejsza okazała się ekipa Fuks Puł-
tusk, która wywiozła zwycięstwo 2:1. 
Gosirkom nie udało się również poko-

nać na wyjeździe Świtu Barcząca (0:4), 
a także posiadającej w swojej kadrze 
wiele doświadczonych zawodniczek 
MKS Polonii Warszawa. Należy dodać, 
że wszystkie wymienione zespoły poza 
Świtem znajdują się w pierwszej czwór-
ce ligi. Przełamanie nadeszło w piątej 
serii gier.

W ubiegłą niedzielę drużyna Go-
sirek podejmowała na stadionie przy 
ulicy 1 Maja piłkarki Mazovii Grodzisk 
Mazowiecki. Starcie zakończyło się wy-
sokim triumfem piasecznianek, które 
zaaplikowały przeciwniczkom aż 4 gole, 
tracąc tylko jednego. Do siatki trafia-
ły: Julia Tulo, Aleksandra Tokaj, Marta 
Łukasiak oraz Aleksandra Podkalicka.

Gosirki Piaseczno plasują się obec-
nie na 8 pozycji w ligowej tabeli. W 
kolejnym meczu zawodniczki czeka 

wyjazd na mecz do Otwocka, gdzie 2 
października o godzinie 10.00 zmierzą 
się z Vulcanem Wólka Mlądzka.

Rafał Lipski

Gosirki wygrywają

Piłkarki Gosirek Piaseczno po meczu z Mazovią 
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\\\ POWIAT

Wygrane w IV lidze, 
niespodzianki w okręgówce. 
Zapraszamy do przeglądu 
wydarzeń w ligach piłkarskich 
w powiecie piaseczyńskim.

M KS Piaseczno dalej na czele. Ze-
spół ze stadionu przy ulicy 1 Ma-

ja w Piasecznie utrzymał dobrą formę i 
kolejny raz „rozstrzelał” drużynę rywali. 
Tym razem „Biało-Niebieskim” nie dali 
rady gracze Milanu Milanówek.

Pierwsze minuty i od razu domina-
cja MKS, który w 18. minucie wyszedł 
na prowadzenie – do rzutu karnego 
podszedł Michał Suchanek i precyzyjnie 
załadował piłkę do bramki. Piaseczno 
dalej atakowało i tuż przed przerwą 
podwyższyło wynik na 2:0 dzięki głów-
ce Szymona Wiejaka. Po zmianie stron 
MKS dalej napierał. W 52. minucie spot-
kania Konrad Rudnicki perfekcyjnie wy-
celował, futbolówka uderzyła w słupek 
i wpadła do bramki Milanu. Przy stanie 
3:0 obudzili się nieco goście, trafiając 
po raz pierwszy. Akcja znanego z boisk 
powiatu piaseczyńskiego Michała Ma-
deja była prawdziwym majstersztykiem 
– król strzelców ubiegłego sezonu ligi 
okręgowej popisał się dryblingiem w 
polu karnym Piaseczna i nie dał żadnych 
szans golkiperowi Jakubowi Stefania-
kowi. W tym momencie Milan wyczuł, 
że może coś jeszcze ugrać, ale wtedy 
kolejnego gola zdobył Szymon Wiejak, 
ustalając rezultat starcia na 4:1.

W następnej kolejce MKS Piaseczno 
zmierzy się na wyjeździe z Naprzodem 
Skórzec (2 października 16.00).

\\\   Orzeł gromi
Pokaz znakomitej gry dali również 

piłkarze Orła Baniocha. Rywalem były 
rezerwy Pogoni Siedlce.

Choć w 14. minucie spotkania za 
sprawą rzutu karnego wygrywali goście, 
Orzeł szybko wziął się za odrabianie 
strat. Już kwadrans później wyrównał 
Wojciech Gorczyca. Druga połowa to zaś 
całkowita dominacja Baniochy. W 66. 
minucie bramkę z 11 metrów zdobył 
Eryk Agnyziak. Na 3:1 podwyższył Do-
minik Bartnik, który dosłownie chwilę 
później wykorzystał kolejny rzut karny 
podyktowany w tym meczu. Były za-
wodnik Błonianki Błonie i Klubu Spor-
towego Konstancin ustrzelił hat-tricka, 
dokładając jeszcze jednego gola. 3 
bramki w kilka minut – duże gratulacje.

Orzeł Baniocha zajmuje obecnie 10. 
miejsce w ligowej tabeli. Kolejne star-
cie 3 października o godzinie 12.30 w 

Radomiu – Orzeł zagra z miejscowym 
Zamłyniem.

\\\   Niespodzianka
Rewelacją tej kolejki w „okręgówce” 

okazała się Korona Góra Kalwaria, która 
sensacyjnie ograła u siebie bijącą się o 
awans ekipę MKS Polonii Warszawa. 
Obie bramki padły w drugiej połowie 
spotkanie i strzelił je jeden zawodnik 
– Mikołaj Nojek. Dzięki tej wygranej za-
wodnicy trenera Mariusza Szewczyka 
mają już tylko 4 oczka do drugiej Laury 
Chylice. Najbliższy mecz to wyjazd z Ry-
siem Laski (3 października 11.00).

Dla wspomnianej przed chwilą Lau-
ry Chylice nie była to udana seria gier. 
Zbliżający się ku czołówce KS Teresin 
wywiózł z Chylic 3 punkty, zwyciężając 
2:1. Na nic się zdało szybkie objęcie pro-
wadzenia przez Laurę – Teresin od ra-
zu odpowiedział, a zwycięskie trafienie 
padło parę minut przed zakończeniem 
meczu. Chylice dalej plasują się na dru-
giej pozycji w lidze, tracąc 3 punkty do 
liderującej Chlebni. W weekend mecz 
Ożarowianka Ożarów Mazowiecki – 
Laura Chylice (2 października 15.30).

Na samym dole tabeli bez zmian 
– Sparta Jazgarzew poniosła już swo-
ją szóstą porażkę. Pogrom „Spartan” 
nastąpił w Pruszkowie, gdzie rezerwy 
Znicza w zasadzie w pierwszej połowie 
rozstrzygnęły losy spotkania (ostatecz-
nie było 8:1) 2 października o 11.30 do 
Wólki Kozodawskiej przyjedzie Okęcie 
Warszawa.

Rafał Lipski

Podsumowanie kolejki ligowej

Korona Góra Kalwaria pokonała  
w lidze MKS Polonię Warszawa
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